

() -

2014

:
6 .

- , 2021 6

-



SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA

17-1/250

()

2014 .

6 .

,06 2021 .





SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA

17-1/250

*Enclosure:
as stated, on 6 p.*

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and has the honour to forward the proposals of the Russian Federation to amend the CICA Rules of Procedures of 2014 in relation to the status of observers.

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 06 May 2021



MEMBER STATES
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES
IN ASIA

**Proposal by the Russian Federation
to amend the 2014 CICA Rules of Procedure
in regard of the Observer status**

2.5. Speaking arrangements at Meetings

- 2.5.6 Heads of State and Government of the Member States and/or their designated representatives may address the Summits.
- 2.5.7 Ministers of Foreign Affairs of the Member States and/or their designated representatives may address the Ministerial Meetings.
- 2.5.8 The Secretary General of the United Nations may address the CICA Summits and Ministerial Meetings either in person or through a designated representative.
- 2.5.1 The Chair may, with the consent of the Member States, allow Observers and Guests to address **the open sessions of (RU) Summits and Ministerial Meetings.** *(this para duplicates para 12.6. Russia proposes to keep this para and to delete para 12.6)*
- 2.5.2 The order of speakers for the Meetings shall be in accordance with the English alphabetical order of generally accepted names of their countries, taking into account their participation status.

12. Observer Status

- 12.1 A state or an international organization or an intergovernmental forum seeking an Observer Status shall make a request in writing to the Chair with the statement expressing its intention to become an Observer of the CICA.
- 12.2 The Chair shall inform the Member States, through the Secretariat, whenever such a request is received **and initiate consideration of the candidature through the SOC mechanism. (RU)** *(Member-States should have the possibility of discussing eventual questions regarding the request without being obliged to broke the silence procedure)*
- 12.3 ~~Observer Status shall be considered granted following the approval by~~
- ~~• the Summit Meeting; or~~
 - ~~• the Ministerial Meeting; or~~
 - ~~• through silence procedure, following approval by the SOC.~~
- Once the candidature of a state or an international organization or an intergovernmental forum seeking an Observer Status is approved by the SOC it is submitted for approval by Ministers of Foreign Affairs at the Ministerial Meeting or through silence procedure. (RU)**

- 12.4 The Observers shall have the right to attend the **open sessions of Summits and Ministerials at the invitation of the Chair, (RU) SOC and SWG meetings**, as well as selected sectoral events of the CICA calendar at the invitation of the host State after consultation with the Chair and with the consent of the Member States. **The level of Observers' participation should correspond to the level of each particular meeting. (RU)** *(Russia believes that the participation of observers at the working sessions of the Conference, where internal issues of the forum are discussed, is unacceptable)*
- 12.5 The Observers shall not take part in decision-making.
- 12.6 ~~The Chair may, upon request and with the consent of the Member States, allow Observers to make oral presentations or distribute written statements at the CICA meetings. (duplicates para 2.5.9)~~
- 12.7 ~~The level of participation of Observers should correspond to the level of each specific CICA Meeting. (moved to para 12.4)~~

14. CICA Chair

- 14.3 *Role and functions*
- 14.3.1 The Chair shall represent CICA at the United Nations and other appropriate international fora. The Chair may, if considered necessary or expedient, may direct the Executive Director to represent CICA at the United Nations and other appropriate international fora.
- 14.3.2 The Chair may, with the consent of the Member States, make statements on behalf of the CICA at the United Nations or other international fora in accordance with their respective rules and practices.
- 14.3.3 The Chair, with the assistance of the Secretariat, shall be responsible for the coordination and communication on current CICA activities.
- 14.3.4 Unless decided otherwise, the Chair shall host and preside over various CICA meetings.
- 14.3.5 ~~In consultation with the Chair, the Member State hosting the meeting shall issue official invitations to the Member States, observers and guests for the meetings. (RU)~~ *(Russia proposes to delete this para as excessive. Para 14.3.3 already says that the Chair shall be responsible for the coordination and communication on current CICA activities. The procedure of inviting Observers is*

proposed to be included into para 12.4, the procedure of inviting Guests is already established in para 13.1)

- 14.3.6 The Chair, in coordination with the Secretariat, shall prepare and submit the draft documents in advance to various CICA meetings.
- 14.3.7 The Chair may delegate any of its functions to the Secretariat.
- 14.3.8 The Chair may issue directions to the Secretariat for its proper and efficient functioning.
- 14.3.9 The Chair may consult with preceding and succeeding Chairs and the Republic of Kazakhstan on the foregoing.

Предложения Российской Федерации о внесении изменений в Правила процедуры СВМДА 2014 г. в отношении статуса наблюдателя

2.5 Организация выступлений на встречах

- 2.5.1 Главы государств и правительств государств-членов и/или их назначенные представители могут выступать на Саммитах.
- 2.5.2 Министры иностранных дел государств-членов и/или уполномоченные ими представители могут выступать на Министерских встречах.
- 2.5.3 Генеральный секретарь Организации Объединенных Наций может выступать на Саммитах СВМДА и Министерских встречах лично или через своих уполномоченных представителей.
- 2.5.4 Председатель также может с согласия государств-членов разрешить наблюдателям и гостям выступать на **открытых заседаниях (RU)** Саммитов и Министерских встреч. *(дублирует п.12.6. Предлагаем сохранить данный вариант и удалить п.12.6)*
- 2.5.5 Порядок выступлений на встречах осуществляется в соответствии с английским алфавитом общепринятых названий своих стран и с учетом статуса их участия.

12. Статус наблюдателя

- 12.1 Государство, международная организация или межправительственный форум, желающие получить статус наблюдателя, обращаются к Председателю СВМДА с заявлением о намерении стать наблюдателем СВМДА.
- 12.2 Председатель информирует государства-члены о получении подобной заявки через Секретариат и **инициирует рассмотрение кандидатуры на уровне КСДЛ. (RU)** *(государства-члены должны иметь возможность обсудить возможные вопросы в отношении представленной заявки без необходимости прерывания процедуры умолчания)*
- 12.3 ~~Статус наблюдателя считается предоставленным после утверждения~~
- ~~• Саммитом; или~~
 - ~~• Министерской встречи; или~~
 - ~~• По средству процедуры умолчания, после утверждения КСДЛ.~~

После одобрения КСДЛ кандидатура государства, международной организации или межправительственного форума, претендующего на получение статуса наблюдателя,

выносятся на утверждение министров иностранных дел в ходе министерской встречи или по процедуре умолчания. (RU)

- 12.4 По приглашению Председателя (RU) наблюдатели имеют право присутствовать на открытых заседаниях Саммита и Министерской встречи ~~и заседаниях СРГ и КСДЛ~~, а также, по приглашению государства-организатора после консультаций с Председателем и с согласия государств-членов, на отдельных профильных мероприятиях, включенных в календарь работы СВМДА. Уровень участия наблюдателей должен соответствовать уровню каждой конкретной встречи. (RU)
(полагаем присутствие наблюдателей на рабочих заседаниях Совещания, где обсуждаются внутренние вопросы деятельности форума, неприемлемым)
- 12.5 Наблюдатели не принимают участия в принятии решений.
- 12.6 ~~На основании обращения наблюдателей и с согласия государств-членов Председатель может предоставить им право выступить с устными или распространить письменные выступления на заседаниях СВМДА.~~ (данное положение дублирует п.2.5.4)
- 12.7 ~~Уровень участия наблюдателей должен соответствовать уровню каждой конкретной встречи СВМДА.~~ (переносится в п.12.4)

14. Председатель

14.3 Роль и функции

14.3.1 Председатель представляет СВМДА в Организации Объединенных Наций и других международных форумах. Председатель может, если посчитает необходимым или целесообразным, направить Исполнительного директора представлять СВМДА в Организации Объединенных Наций и других международных форумах.

14.3.2 Председатель может с согласия государств-членов делать заявления от имени СВМДА в Организации Объединенных Наций или других международных форумах в соответствии с их правилами и практикой.

14.3.3 Председатель, при содействии Секретариата, ответственен за координацию и связь по вопросам текущей деятельности СВМДА.

14.3.4 Если не принято иного решения, Председатель принимает и председательствует на различных встречах СВМДА.

~~14.3.5 После консультаций с Председателем, государство-член, принимающее встречу, направляет официальные приглашения на встречи государствам-членам, наблюдателям и гостям. (RU)~~

(Предлагаем снять данный пункт как избыточный.)

В п.14.3.3 уже прописано, что Председатель ответственен за координацию и связь по вопросам текущей деятельности СВМДА. В отношении наблюдателей порядок приглашения на мероприятия предлагается прописать в п.12.4. В отношении гостей – процедура зафиксирована в п.13.1)

14.3.6 Председатель в координации с Секретариатом заранее подготавливает и представляет проекты документов на рассмотрение различных встреч СВМДА.

14.3.7 Председатель может делегировать любую из своих функций Секретариату.

14.3.8 Председатель может давать указания Секретариату в целях его должного и эффективного функционирования.

14.3.9 Председатель может проводить консультации с предшествующим и последующим Председателями и Республикой Казахстан по вопросам упомянутым выше.